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Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz 

Szanowna Pani Minister! 

Jesteśmy bardzo zaniepokojeni sposobem rozliczania szpitali, a dokładniej dysproporcjami w 
sposobie naliczania punktów za wykonane usługi medyczne w poszczególnych oddziałach 
szpitalnych. Na problem ten niejednokrotnie wskazywali lekarze z łódzkich szpitali. Punktacja 
budzi zastrzeżenia merytoryczne i nie zawsze jest zrozumiała, szczególnie w odniesieniu do 
obciążeń pacjenta dodatkowymi chorobami. Za leczenie chorych, którzy przeszli udar mózgu, 
na oddziałach internistycznych lub w pododdziałach udarowych nieposiadających certyfikatów 
przydziela się 37 punktów, podczas gdy na oddziałach neurologicznych wykonanie tych samych 
zabiegów daje 173 punkty. Pieniądze otrzymywane z Narodowego Funduszu Zdrowia za zabiegi 
i hospitalizację pacjentów z udarem na internie i pododdziałach udarowych nie pokrywają więc 
rzeczywistych wydatków szpitali, co powoduje ich ciągłe zadłużanie się. Z podobną sytuacją 
mamy do czynienia w przypadku leczenia zapalenia płuc z obciążeniami, co daje 37 punktów, 
natomiast w wypadku zachłystowego zapalenia płuc - 91 punktów. Zdaniem lekarzy ta 
dysproporcja jest zbyt wielka. Punkty przydzielane za leczenie marskości wątroby, 
niewydolności krążenia u osób po sześćdziesiątym dziewiątym roku życia czy przetaczanie krwi 
w żaden sposób nie pokrywają kosztów związanych z badaniami laboratoryjnymi, innymi 
badaniami specjalistycznymi, wyżywieniem i pobytem hotelowym pacjentów. Przyjęte 
procedury naliczania punktów nie obejmują podwyżek cen energii elektrycznej, gazu, wody, 
ogrzewania, ubezpieczenia szpitala i leków, co katastrofalnie wpływa na budżet szpitali. 

Szanowna Pani Minister, zwracamy się z uprzejmą prośbą o podanie powodów dysproporcji w 
naliczaniu punktów za wykonane usługi medyczne. Jednocześnie zwracamy się z apelem o 
dokonanie zmian proceduralnych, które zapewnią szpitalom zwrot ponoszonych kosztów. 

Z poważaniem 
Maciej Grubski 
Krzysztof Kwiatkowski 
 


